
Vi har en drøm!  
Helhedsplan for et samlet børne- og kulturunivers i Uldum 
For at sikre de bedste fysiske og pædagogiske rammer for vores børn nu og fremover, og for at 
Uldum forbliver attraktiv for børnefamilier, ønsker vi at skabe et samlet børne- og kulturunivers i 
Uldum. Vi drømmer om at skabe et pædagogisk og kulturelt kraftcenter i Uldum, hvor 
fællesskabsfølelse, sammenhold, ansvar, mod til nytænkning og høj kvalitet er kerneværdier.  
 
Konkret ønsker vi at flytte børnehaven til Uldum skole og samtidig etablere en vuggestue – noget 
som efterspørges af mange nytilflyttere til byen. Der vil være en masse fordele ved at kunne 
tilbyde vuggestue, børnehave, skole, skolefritidsordning under samme tag. Derudover kan vi se en 
kæmpe fordel i, at det nuværende folkebibliotek også flyttes til Uldum Skole og integreres med 
skolebiblioteket. Biblioteket vil være med til at skabe liv og gøre stedet til et oplagt sted for 
kulturelle tilbud og et mødested for byens borgere.  
 
Vi drømmer om at skabe et pædagogisk og kulturelt kraftcenter i Uldum, hvor fællesskabsfølelse, 
sammenhold, ansvar, mod til nytænkning og høj kvalitet er kerneværdier. Et sted, hvor børn kan 
mødes i trygge rammer og på tværs af aldre. Dermed lægges grunden til et endnu stærkere 
fællesskab, som rækker udover skoletiden, så de også vil passe godt på hinanden i andre 
sammenhænge. 
 
I Uldum har vi tradition for at være gode til at løfte i flok samt kære og værne om hinanden og det 
skal vi blive ved med.  Så med det afsæt og de gode forudsætninger håber vi at lokalbefolkning, 
institutioner, erhvervsliv, foreninger, politikere og forvaltning vil være med til at skabe et unikt 
børne- og kulturunivers i Uldum og dermed få drømmen til at lykkes.  
 
Vi vil med dette læserbrev gerne give alle i Uldum mulighed for at komme med ideer og drømme 
løs, så vi kan få lagt den bedste plan for et samlet børne- og kulturunivers i Uldum. Alle er meget 
velkomne til at henvende sig til undertegnede. Så snart muligheden åbner sig vil vi indkalde til et 
fælles idemøde for alle interesserede.   
 
Drømmen 
At samle alle børn fra vuggestue til 6. klasse på samme matrikel forudsætter, at der investeres i 
bygningsmassen og bygges nyt. Men det har, som vi ser det, rigtig mange fordele.  
 

• Bedre overgang mellem dagtilbud og skole – opbygge et fællesskab for børnene før 
skolestart – deltagelse i morgensang, skolevenner, kendskab, søskende, der følges. Alt det 
der er fordelene ved, at vi har de små skoler i kommunen.  

• Vi vil kunne understøtte børne- og ungepolitikken, skolepolitikken og dagtilbudspolitikken 
bedre med fælles udviklingsplaner og fælles arbejde med børnenes udvikling og ikke 
mindst give børnene mod på livet og lyst til læring og skabe gode steder at være og lære. 

• Fælles ledelse – sparer lønudgifter til en leder og giver en tungere ledelsesopgave og 
dermed også et reelt ledelsesteam bestående af skoleleder og institutionsleder.  



• Fælles forældrebestyrelse, der kunne trække på samme hammel i udviklingen af 
lokalsamfundet med afsæt i det samlede børne- og kulturunivers som kernen i 
børnefamiliernes liv i Uldum  

• En samlet pædagogflok, hvilket optimerer driften og sikrer den bedste bemanding i 
åbningstiden i børnehave og SFO. Der vil være fleksibilitet i forhold til sygdom og andet 
fravær fordi der er flere for børnene kendte voksne, der kan dække ind for hinanden og 
samtidig vil flere uddannede pædagoger give en større gensidig sparring og et godt 
arbejdsfællesskab og kvalitet for børnene.  

• Fælles indkøbsaftaler.   
• At hverdagen kan lettes for de familier for hvem hverdagen vil fungere bedst ved at 

aflevere alle børn samme sted. 
• En ny bygning til vuggestue, børnehave og SFO vil løse udfordringer med for dårlige lokaler 

til den nuværende skolefritidsordning.  
• Lokalerne i Børnekæret/børnehaven kan tænkes ind i kloge kvadratmeter.  
• At alle medarbejdere i det nye børne- og kulturunivers gør brug af hinandens viden, 

ressourcer og kompetencer til at skabe det gode barneliv til gavn for børn og forældre. 
• Ombygge skolen således, at rammerne er tidssvarende og mere læringsvenlige. 
• Skabe bedre (arbejds)forhold for børn og medarbejdere i SFO/skolefritidsordningen. 
• Flere får gavn af skolegården og de nye legeredskaber, og fremtidig etablering af nye (dyre) 

legepladser kan samles ét sted. 
• Ændre den nuværende infrastruktur, således at der skabes nye parkeringspladser og 

tilkørselsforhold, således at skolevejen bliver endnu mere tryg.  

Med denne plan ønsker vi også at undgå en eventuel nedskæring med den såkaldte ”salami-
metode”, dvs. besparelser der skal findes løbende og ofte ender med fyringer og/eller manglende 
vedligehold. Vi ønsker at tænke langsigtet og ”gøre det rigtige” på den lange bane ved at optimere 
med ”kloge kvadratmeter”, personale, drift og forbrugsomkostninger, vedligehold, mens vi 
samtidig får bedre faciliteter og muligheder for vores børn.  
 
Set i det store perspektiv er det vigtigt at 

• Sikre Uldum (for)bliver et attraktivt lokalsamfund, med tidssvarende faciliter, der tiltrækker 
mange forskellige familietyper. 

• At fastholde den positive spiral med de mange nye arbejdspladser, ovenstående projekter 
og sikre vækst i Uldum ved at kunne tilbyde en højkvalitets dagpasnings- og skoletilbud, 
forskellige bomuligheder, et mangfoldigt foreningsliv samt gode indkøbsmuligheder. 

 
Vi ser vores drøm som et naturligt næste skridt for Uldum. Vi har en helhedsplan for Uldum 
bymidte (hvor Pejlemærket ved Plejehjemmet og Orlas Plads er etableret, og planerne for torvet 
er under udarbejdelse). Der er planlagt 28 nye lejligheder ved Rådhusparken, og forhåbentlig 
kommer der snart 11 nye byggegrunde ved Lillekongens Ager. Nu er tiden kommet til vores børn. 
 
Med venlig hilsen  
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